
Εφημερίδα

ΤΑ ΝΕΑ

« 20 Ερωτήσεις »

9 Μαίου 2002



[20 Ερωτήσεις]
Σ. ΚΟΣΜΙΔΗΣ?
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τεχνητές, 
στο πλαίσιο της 

πίεσης που 
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Αν και έχει το 
γραφείο του στη 

Βουλή, ο 
Σωκράτης 
Κοσμίδης είναι 
ένας από τους πιο 
στενούς 
συνεργάτες του 
Πρωθυπουργού. 
Η πρόσφατη 

μετ ακόμισή του 

στον πρώτο 

όροφο 
ερμηνεύθηκε ως 
προσπάθεια να 
απομακρυνθεί 
από τις γκρίνιες 
των βουλευτών 

του ΠΑΣΟΚ. Κατά 

τα λοιπά, ο 

γενικός 
γραμματέας του 
Υπουργικού 
Συμβουλίου 
τήρησετην 

παράδοση που 
θέλει τους 
εκσυγχρονιστές 
να εκδίδουν 
βιβλία. Έτσι 
κυκλοφορεί από 
τις Εκδόσεις 
Καστανιώτη «Η 
πολιτική για το 
φάρμακο».

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ: 

ΔΙ-ΙΜΙ-ΙΤΡΗΣ 
ΜΙ ίΤΡΟΠΟΥΛΟΣ

[20 ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ]

■ι Σωκράτης Κοσμίδης
ΓΕΝΙΚΟΣ ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ
ΤΟΥ ΥΠΟΥΡΓΙΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ

Φάρμακο 
για την κυβέρνηση 
η καθημερινή δουλειά

Γιατί αλλάξατε γραφείο; Σας 
είχαν πράγματι κουράσει οι 
επισκέψεις των βουλευτών 
στο ισόγειο;
Οι επισκέψεις των βουλευτών 
κοι οι συζητήσεις μαζί τους 
είναι πάντοτε χρήσιμες και 
εποικοδομητικές και δεν 
διακόπηκαν με τη μετακόμισή 
μου. Από το γραφείο του 
πρώτου ορόφου, όταν 
φορτίζομαι, έχω την πολυτέλεια 
να βγαίνω στο μπαλκόνι, να 
ατενίζοτ τον Εθνικό Κήπο και να 
καμαρώνω την Ακρόπολη.
Υπάρχει πράγματι ατμόσφαιρα 
διάλυσης στην Κ.Ο. του 
ΠΑΣΟΚ;
Η ατμόσφαιρα είναι ίδια από το 
’96 που βρίσκομαι σ' αυτήν τη 
θέση μέχρι και σήμερα. Και δεν 
είναι καθόλου διαλυτική. Απλά, 
οι αμφισβητήσεις και οι αγωνίες 
δεν εκφράζονται πάντοτε με 
τρόπο δημιουργικό.
Γιατί π πολιτική για το 
φάρμακο βγήκε σε βιβλίο; 
Τα κείμενα που 
περιλαμβάνονται στο βιβλίο 
καταγράψουν την πολύχρονη 
ενασχόλησή μου με το θέμα. 
Γιατί βγάζουν τόσα βιβλία οι 
εκσυγχρονιστές;
Βιβλία εκδίδονται πολλά. Είναι 
ένα υγιές φαινόμενο.

Πότε πρωτοασχοληθήκατε με 
πτν πολπική για το φάρμακο; 
Τον Νοέμβριο του 1993, 
δηλαδή μόλις ανέλαβα γενικός 
γραμματέας στο υπουργείο 
Εμπορίου, επί υπουργίας 
Κώστα Σημίτη. Υπήρχε μία 
παράδοση, τους τελευταίους 
μήνες κάθε χρόνου, να γίνονται 
διαπραγματεύσεις μεταξύ 
υπουργείου και προμηθευτών 
ςταρμάκων, για τις αυξήσεις των 
τιμών για την επόμενη χρονιά. 
Υπήρχε λόγος για τις αυξήσεις; 
Όταν μελέτησα το θέμα, 
αντελήφθην ότι έπρεπε να 
γίνουν μειώσεις και όχι 
αυξήσεις των τιμών.
Γιατί;
Τα επίπεδα τιμών ήταν ήδη 
πολύ υψηλά, χάρις σε τρόπους 
τιμολόγησης και αδιαφανείς 
διαδικασίες καθορισμού των 
τιμών που ευνοούσαν όλο το 
κύκλοτρα του φαρμάκου. 
Υπήρχαν τρόποι τιμολόγησης, 
βάσει των οποίων τα φάρμακα 
μπορούσαν να είναι πολύ 
φθηνότερα.
Πώς δηλαδή;
Η τιμή των εισαγομένων να 
καθορίζεται με βάση τη 
ητθηνότερη χώρα της Ε.Ε. 
Ύστερα από μαραθώνιες 
συνομιλίες με τους 

ενδιαφερομένους, στο πλαίσιο 
επιτροπής στην οποία 
ηροήδρευα, ωρίμασε πρόταση 
δέσμης μέτρων πολιτικής για το 
φάρμακο, η οποία Θα 
παρουσιαζόταν από τον 
υπουργό Κώστα Σημίτη μετά τη 
ΔΕΘ του ’95. Η παραίτησή του 
και η συνακόλουθη δική μου 
ματαίωσαν τον σχεδίασμά. 
Μετά μπήκε στο συρτάρι; 
Προωθήθηκε και 
αηοφαοίσθηκε το '97, όταν και 
επειδή ο Σημίτης ήταν 
Πρωθυπουργός. Σήμερα, η 
Ελλάδα έχει τα φθηνότερα 
φάρμακα στην Ε.Ε.
Υπάρχουν περιθώρια για 
περαιτέρω μειώσεις των 
τιμών;
Βεβαίως. Με δύο τρόπους. 
Πρώτον, με το δικαίωμα 
διαπραγμάτευσης, δεύτερον, 
με τη μείωση ή την κλιμάκωση 
του ολιγοπωλιακού ποσοστού 
κέρδους των φαρμακείων. 
Γιατί υπάρχουν ελλείψεις στα 
φάρμακα;
Οι ελλείψεις είναι τεχνητές, στο 
πλαίσιο της πίεσης που ασκείται 
προκειμένου να αυξηθούν οι 
τιμές. Είμαι βέβαιος ότι η 
κυβέρνηση δεν θα ενδώσει. 
Δηλαδή υπάρχει σιωπηρή 
προσπάθεια ανατροπής της 
ισχύουσας ρύθμισης;
Λεν θα έλεγα σιωπηρή, μάλλον 
κραυγαλέα είναι.
Για την κυβέρνηση, υπάρχει 
φάρμακο;
Φάρμακο είναι η 
αποτελεσματικότατα και η 
συνέπεια στο κυβερνητικό 

έργο, η καθημερινή δουλειά. 
Πού πάσχει η κυβέρνηση;
Στην εμφάνιση φαινομένων που 
δημιουργούν την εντύπωση ότι 
δεν διαμορφώνεται ενιαία 
αντίληψη σε όλα τα θέματα.
Δεν υπάρχει όμως υστέρηση 
στο κυβερνητικό έργο;
Δεν υπάρχει υστέρηση. Αν 
υπάρχουν καθυστερήσεις, 
οφείλονιαι σε εγγενείς 
δυσχέρειες, οι οποίες 
ξεπερνιούνται με συνεργασία 
των συναρμόδιων υπουργών. 
Ποια είναι η μεγαλύτερη 
ικανοποίηση που έχετε 
γνωρίσει ως γενικός 
γραμματέας του Υπουργικού 
Συμβουλίου;
Όταν ιδέες και πρωτοβουλίες 
μου έγιναν πράξη.
Και η χειρότερη στιγμή;
Κάθε στιγμή, κατά την οποία ο 
φόβος του πολιτικού κόστους 
επικρατεί του γενικότερου 
συμφέροντος.
Πόσες ημέρες την εβδομάδα 
δουλεύετε;
Και τις επτά, στο γραςιείο και το 
σπίτι.
Πόσα σημειώματα στέλνετε 
στον Πρωθυπουργό κάθε 
εβδομάδα;
Τα σημειώματά μου, είτε 
απαντητικά είτε 
πρωτοβουλιακό, 
τα υπολογίζω σε 
πέντε κατά μέσο όρο την 
εβδομάδα.
Λένε πως αισθάνεσθε Δον 
Κιχώτης;
Νπι, στη μάχη κοτά του 
ρουσφετιού.


